
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

neljapäeval 12. oktoobril 2023. a.  kell 13.00-16.00 

Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

Kohal kokku 16 juhatuse liiget: Raivo Aeg, Aigar Jürjens, Ive Kuningas, Toomas Kõuhkna, 

Arvi Luuk, Andres Onemar, Margus Puust, Jaanus Põldmaa, Tiit Rammul, Endrik Raun, Rein 

Rosenberg, Tiit Tammsaar, Raul Vahter, Marko Vinni, Jaak Volmer. 

Puudusid: Riho Breivel, Aigar Kallas, Mati Kivistik, Tarmo Lehiste, Mikk Marran, Kalle 

Palling, Andres Vainola, Priit Vahtramäe. 

 

Koosoleku juhataja Margus Puust:  

1.Päevakorra kinnitamine. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada varem saadetud päevakord. Kõik osalejad 

on nõus. 

Otsus: Kinnitada päevakord: 

1.Päevakorra kinnitamine. 

2.SAK olukord Eestis. Täiendavate loomatauditõrje abinõude kehtestamine sigade Aafrika 

katku leviku ohu vähendamiseks. (Helen Prommik PTA). 

3.Jahipiirkondade pikenduste vaidlustused. (Ive Kuningas). 

4.Ülevaade Kaitseliidu koostöö grupi tööst. (Endrik Raun). 

5.Kaitseliidu avalduse raadiosageduste osas läbivaatamine. (Endrik Raun). 

6.Muud küsimused ja infod. 

  6.1 jahirahu info. 

  6.2. aasta 2024 teema.  

7.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2.  SAK olukord Eestis. Täiendavate loomatauditõrje abinõude kehtestamine sigade 

Aafrika katku leviku ohu vähendamiseks.  

Koosoleku juhataja annab sõna veebi ettelandeks Helen Prommikule PTAst, kes teeb 

ettekande SAK olukorra kohta riigis. 

Helen Prommik teeb ülevaate sigade Aafrika katku hetkeolukorrast Eestis. 5005 st 

septembri lõpuni uuritud metssea proovist on kokku 53 positiivset sh 25 aktiivset, 29 

antikehadega tulemust. 

Kodusigasid on hukatud ca 10 tuh, kaks kollet olid  Põlva ja Võrumaal. 

Juhatuse liikmed küsivad ettekandjalt palju küsimusi sh lisasöötmise, vaktsiini ja öösihiku 

kohta.  

Vastused: Lisasöötmine on keelatud, et ohjata metssigade populatsiooni kasvamist, 

vaktsiini praegu ametlikult ei ole aga tehakse katsetusi EU põldudel ja Hispaanias. 

Öösihiku osas on hetkel vastu ainult KeA, lootus on, et luba ikka tuleb. 

Otsus: Täname ja võtame teadmiseks.  

 

3. Jahipiirkondade pikenduste vaidlustused.  

Koosoleku juhataja annab sõna juhatuse liikmele Ive Kuningale,  kes teeb ülevaate 



Saaremaa ühe jahipiirkonna olukorrast, kelle jahipiirkonna kasutamise luba on kohtus 

vaidlustatud. Esimese astme kohtus on vaidlustajad saanud õiguse, asi läheb arutlusele 

2.astme kohtusse. Sarnased olukorrad on ka Ida Virumaalt ja Jõgevamaalt. 

Kohapeal aktiivne jahipidamine siiski käib. Oodatakse järgmiste astmete kohtute otsuseid. 

Kui Ida-Virumaal ja Jõgevamaal ei ole vaidlejad õigust saanud siis Saare- Ja Hiiumaal on. 

Kohtud ei ole üle Eesti ühel arvamusel. Kohtulugu on ka Valgamaalt. 

Otsus: Hoida nendes piirkondades võimalusel jahipidamine aktiivne ning jälgida 

olukorda. 

 
4. Ülevaade Kaitseliidu koostöö grupi tööst 

Koosoleku juhataja annab sõna antud valdkonna töögrupi juhile Endrik Raunale, kes teeb 

ülevaate tehtud tööst ja läbiviidud kohtumistest Kaitseliiduga sõlmitud koostöölepingu 

raames. Kohtumistel KL esindajatega Tartus ja Türil hakati lepingule sisu looma. 

Olenemata, et jahimehed ei astu massilisena KL liikmeks võiks iga jahimees saada oma 

kodu kaitsta. 20.09 Tartus kohtusid EJS poolt Endrik, Jaak Volmer, Tõnu Peterson ja KL 

poolt Raul Kütt ja tutvusid ettevalmistatud tööplaaniga. 

Jahimeestelt oodatakse kaasa löömist abitegevuses. Kogu Eesti on kaetud jahimeeste 

võrgustikuga. Iga mees saab kriisi korral olla ühes kohas, kuhu on määratud. Räägiti 

võimalusest lasketiirude ristkasutusel. Õigusruum ei sätesta, kuidas jahirelvadega 

sõjaolukorras käituda. 

Koostöö on jagatud: rahuajal ja kriisiolukorras jahimehed määratud ajaks ülesannete hulk, 

mida jahimehed saaks teha. Nt-  info kogumisel. Toimimiseks on vaja moodustada 

juhtimisahel ja kaasamine tegevustesse. Koordineerimine KL tasandil. 

Info kogumine, maastikuala tundmine, elanikkonna tundmine, vaatlused koostöös 

kohaliku kogukonnaga. Objektide valvetegevus (elektrijaamad, sidesõlmed). Muu toetus – 

jahimeeste relvad, vaatlusseadmed, transport, jahimajad jmt. 

Kokkuvõtteks – jahiselts on organiseeritud relvastatud jõud.  

Türi kohtumisel toodi välja mõte, et kui jahimehi kaastakse õppustel vajab see eraldi 

rahastust, milles on vaja omavahel  kokku leppida. Küsiti ka, kas oleme nõus osalema 

õppustel. Koostöö tegevuses võiks olla alates märtsist suve kuudel, väljaspool 

jahihooaega. 

Kohtumistel saime aru, mida KL meist ootab. Järgmine nädal toimub kohtumine 

Läänemaa malevas. Eestis on 4 KL ringkonda. 

Koosoleku juhataja tänab Endrik Rauna efektiivse tegevuse eest. 

Otsus: võtta teadmiseks 

 

 

 
       5. Kaitseliidu avalduse raadiosageduste osas läbivaatamine. 

 Endrik Raun: Juhatuse poole on pöördunud Kaitseliidu laskurpealik Meelis Unt, kes 

palub luba programmeerida osakonna raadiosaatjatesse EJS-i  sagedused n-ö Jaht 1-3, et 

vajadusel jahimeestega operatiivselt kontakteeruda. Kaitseliidu Peastaabi 

väljaõppeosakonna pädevuses on lisaks väljaõppele viia läbi ka erinevate distsipliinide ja 

distantsidega laskevõistlusi. Ta kinnitab, et EJS-i sagedusi ei kasutata KL 

vajadusepõhiseks sidepidamiseks. Palub antud palve osas kirjalikku vastust. 

Oluline, et info vahetamine toimuks aga ei segaks üksteise tegevust. 

       Otsus: EJS juhatus on nõus lubama KL kasutada EJSi  jahisagedusi. 

 

 



      6.Muud küsimused ja infod. 

6.1 jahirahu info. 

Jahirahu toimub  Pärnus neljapäeval 14. detsembril Pärnu Rannahotelli alal. Avalik 

registreerimine alates 10.11.  

6.2. aasta 2024 teema.  

Tõnis Korts: Ettepanek büroo poolt aluseks võttes lepingu sõlmimist Kaitseliiduga ja 

valitsevat olukorda seostada aasta teema Kaitseliiduga koostööga ja riigikaitsega.  

Pakutavad teemad: kodu kaitsel aasta, kaitseliiduga koostöö aasta, kaitse kodu aasta, 

riigikaitse aasta. 

Otsus: teema läheb novembri koosoleku päevakorda. 

6.3. Jahiõppereis 2024 Portugali 

Jaanus Põldmaa:. Aeg on hakata registreerima järgmise aasta reisile. 

6.4. Automaksu osas koostada juhatuse nimel jahimeeste pöördumine: kasti jm tööautod. 

Maaelu ja riigikaitse seisukohalt, kaaluda ühispöördumist EPKK-ga.   

6.5. Jaanus Põldmaa teeb ettepaneku rääkida järgmisel juhatuse koosolekul Jahisest. 

6.6. Järgmisel juhatuse koosolekul oodatakse esimesi kokkuvõtteid põdrajahist Priit 

Vahtramäe poolt. 

7.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

Järgmine juhatuse koosolek toimub 9. novembril kell 13.00 Kuristiku tn 7 ja veebis. 

 

Koosoleku juhataja:                                                                 Protokollija:  


